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Protokół 
posiedzenia Komisji Finansowo - Gospodarczej 

w dniu 14 czerwca 2016r. 
 
Posiedzenie o godzinie 8:30 rozpoczęła Przewodnicząca Komisji Pani Regina Batycka, która 
powitała przybyłych członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Regina Batycka  
Maciej Szafrański  
Jan Rajchelt  
Łukasz Wawrzyniak 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy. 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy. 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy. 
Karolina Miarka - Inspektor ds. działalności gospodarczej i funduszy unijnych. 
Agnieszka Kubiak – Pakulska –– Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji. 
Mirosława Radzimska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Monika Nowicka – Inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska. 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Plany sprzedaży majątku gminy w 2016r. 
2. Dotacje unijne. 
3. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
4. Plan pracy na II półrocze 2016r. 
 
Ad. 1 
Informację dotyczącą planów sprzedaży majątku gminy w 2016r. przedstawiła Pani 
Agnieszka Kubiak – Pakulska. Poinformowała, że 21. 07. 2016r. odbędzie się przetarg na 
działki pod zabudowę mieszkalną jednorodzinną przy ulicy Łąkowej w Tulcach,  dodała, że w 
zeszłym roku mimo przetargów grunt ten nie został sprzedany. Na chwilę obecną ceny tego 
gruntu zostały zaktualizowane i w dniu dzisiejszym okaże się czy są chętni na zakup tego 
terenu. Drugi teren znajduje się we wsi Krzyżowniki i przeznaczony jest pod aktywizację 
gospodarczą. Na chwilę obecną trwają prace nad zmianą studium uwarunkowań tego terenu 
by poprawić parametry.  
Pan Szafrański zapytał się czy nie warto było by wykonać drogę dojazdową do tego terenu by 
poprawić te warunki. Pan Wójt poinformował, że trwają prace nad utwardzeniem drogi 
tłuczniem tak by w przyszłości wystarczyło położyć asfalt. Pan Szafrański zapytał się jakie 
media są doprowadzone do tej działki. Pan Wójt wyjaśnił, że woda jest przy działce resztę 
przyłączy trzeba będzie wykonać.  
Pan Szafrański zapytał jakie jest faktyczne zainteresowanie tym terenem. Pan Wójt wyjaśnił, 
że gminie zależy by ten teren sprzedać zwłaszcza, że próby sprzedaży tego terenu trwają już 
długi czas i jak podkreślił pan Wójt pieniądze uzyskane ze sprzedaży to dla gminy będzie 
spory zastrzyk gotówki. Wójt zaznaczył, że zawsze pojawienie się nowego inwestora na 
terenie gminy to szansa dla mieszkańców na pracę i wpływy do kasy Gminy. 
Pan Szafrański podkreślił, że warto dołożyć wszelkich starań by ten teren maksymalnie 
uatrakcyjnić bo takie działanie przyczyni się do przyciągnięcia do siebie nowego inwestora. 
Pan Wójt wyjaśnił, że dla pojawiającego się inwestora zostanie przedstawiona obietnica 
wykonania i podłączenia kanalizacji. Jak zaznaczył na chwilę obecną nie jest ona  
wykonywana ze względu na brak informacji o potrzebach inwestora w tym zakresie. 
Pan Szafrański zadał pytanie dlaczego mimo dostępnej lokalizacji grunt nie znalazł jeszcze 
nabywcy. Pan Wójt poinformował, że trzeba sobie zdać sprawę, że oferowany grunt jest 
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gruntem tylko z pozoru atrakcyjnie położonym, gdyż mimo bliskości autostrady nie ma z niej 
bezpośredniego dojazdu, a to może zniechęcać potencjalnego inwestora. Wójt poinformował, 
że jest potencjalny inwestor na ten obszar ale rozmowy nadal są prowadzone.  
Pan Szafrański zadał pytanie czy grunty na tym obszarze są np. dzierżawione. Pan Wójt 
poinformował, że do momentu sprzedaży grunty te są cały czas dzierżawione więc cały czas 
są niewielkie wpływy z tego tytułu. Pan Wójt poruszył temat problemów biurokratycznych z 
jakimi przychodzi się borykać inwestorom. Radni nie mieli pytań, przewodnicząca poprosiła 
o podjęcie kolejnego tematu. 
 
Ad. 2 
Pani Karolina Miarka poinformowała, że w ramach dostępnych środków unijnych mamy 6 
programów krajowych oraz 16 programów regionalnych w tym Wielkopolski Regionalny 
Program Operacyjny. Ponadto nowym mechanizmem realizowanym w latach 2014–2020 są 
Zintegrowane Inwestycje Terytorialne (ZIT). Celem tego instrumentu jest wsparcie rozwoju 
miast oraz ich obszarów funkcjonalnych.  
Poinformowała, że co roku zarząd województwa ogłasza harmonogram naboru wniosków w 
ramach dostępnych funduszy. Na uwadze należy mieć szczegółowe kryteria, które ogłaszane 
są przy każdym konkursie. Typy dostępnych dotacji określone są w harmonogramie, 
natomiast kryteria wyboru reguluje ogłoszony konkurs. 
 
Projekty złożone w tym roku: 
 

Lp. NAZWA 
PROJEKTU 

KRÓTKI OPIS 
PROJEKTU 

KWOTA 
DOFINAN-
SOWANIA 

ŹRÓDŁO 
DOFINANSOWANIA 

UDZIAŁ W 
PROJEKCIE 

1. Skwerek wiejski-
ciekawym 

miejscem rekreacji 
w miejscowości 

Śródka 

Zagospodarowanie 
centrum miejscowości 

poprzez rozmieszczenie 
małej architektury oraz 
doposażenie istniejącej 
siłowni „pod chmurką” 

w przenośny sprzęt, 
który pozwoli na 

organizację zajęć fitness 
w plenerze. 

10.500,00 zł 
-70% 

Wielkopolska Odnowa 
Wsi 

Przygotowanie 
wniosku o 

dofinansowanie 
, złożony 23.03 

2. „Czyste powietrze, 
zdrowy człowiek – 

międzyszkolny 
konkurs plastyczny 
dla uczniów szkół 

podstawowych 
Gminy 

Kleszczewo” 

Realizacja 
międzyszkolnego 

konkursu plastycznego 
dla uczniów szkół 

podstawowych Gminy 
Kleszczewo oraz 
zorganizowanie 
wystawy prac 

konkursowych. 

13.000,00 zł WFOŚiGW Przygotowanie 
wniosku o 

dofinansowanie, 
WOPP 

odrzucony z 
uwagi na 

niewłaściwe 
upoważnienie 

dla p. Sekretarz, 
złożony 21.01 

3. Ścieżka 
przyrodnicza 
„Skarby lasu” 

 

W ramach projektu 
zakupione zostaną: 
brama na ścieżkę, 
kierunkowskazy 

dwustronne, tablice 
informacyjne/ 

20.970,00 zł 
-50% 

WFOŚiGW Przygotowanie 
wniosku o 

dofinansowanie, 
złożony 

25.02.2015 
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edukacyjne oraz 
drewniana wiata wraz z 

ogrodzeniem, która 
będzie stanowiła punkt 

odpoczynku, a 
jednocześnie będzie 

mogła zostać 
wykorzystana jako 

miejsce do 
przeprowadzenia zajęć 

edukacyjnych. 

4. Akademia 
Cyfrowych 

Kompetencji 

Działania zwiększające 
poziom korzystania z 

nowoczesnych 
technologii przez 
mieszkańców w 

codziennym życiu. 
 

10.000,00 zł 
-100% 

POPC na lata 2014-
2020 

Projekt 
realizowany w 
partnerstwie, 

przygotowanie 
dokumentacji., 
złożony 08.04 

5. Termomodernizacja 
budynków 

użyteczności 
publicznej na 
terenie Gminy 
Kleszczewo – 

Szkoły 
Podstawowej w 

Ziminie oraz 
świetlicy wiejskiej 

w Poklatkach. 

Termomodernizacja 
budynków użyteczności 

publicznej na terenie 
Gminy Kleszczewo – 

Szkoły Podstawowej w 
Ziminie oraz świetlicy 
wiejskiej w Poklatkach. 

783.256,89zł 
-85% 

WRPO na lata 2014 -
2020 

Przygotowanie 
wniosku o 

dofinansowanie, 
złożony w 

marcu 

6. Opracowanie 
Programu 

Rewitalizacji dla 
Gminy Kleszczewo 

Opracowanie Programu 
Rewitalizacji dla Gminy 

Kleszczewo 

12.300,00 zł 
-95% 

WRPO na lata 2014 -
2020 – Departament 
Wdrażania Programu 

oraz Ministerstwo 
Rozwoju 

Przygotowanie 
wniosku o 

dofinansowanie, 
złożony w maju 

7. Budowa obiektu 
lekkoatletycznego 

na stadionie 
gminnym w 
Kleszczewie. 

Budowa 400 metrowej 
bieżni okólnej wraz z 

urządzeniami 
lekkoatletycznymi w 

ramach zadania: 
Budowa obiektu 

lekkoatletycznego na 
stadionie gminnym w 

Kleszczewie. 

167.000,00zł Ministerstwo Sportu i 
Turystyki. 

Przygotowanie 
wniosku o 

dofinansowanie, 
złożony w maju 

8. Gimnazjalista z 
pasją 

Projekt realizowany w 
partnerstwie z 3 innymi 

gminami: Swarzędz 
(lider), Pobiedziska i 
Kostrzyn – termin 

złożenia wniosku do 
30.08.2016 

85% ZIT w ramach WRPO Projekt 
realizowany w 
partnerstwie, 

przygotowanie 
dokumentacji., 

do końca 
sierpnia 
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9. Szkoła miękkie + 
inwestycja Tulce 

Zostaną złożone 2 
projekty – 1 na ZS w 

Kleszczewie oraz szkołę 
w Ziminie (zajęcia 

edukacyjne+doposażenie 
pracowni) oraz 2 na 
szkołę w Tulcach, 

ponieważ projekt miękki 
musi być 

komplementarny z 
projektem 

inwestycyjnym – 
musimy wykazać, ze 

względu na 
zwiększającą się liczbę 
dzieci niezbędna jest 

rozbudowa o sale, które 
uzupełnimy elementami 
zakupionymi w ramach 
wyposażenia pracowni z 

projektu miękkiego i 
przeprowadzimy tam 

zajęcia). 

85% WRPO na lata 2014 -
2020 

Do końca 
czerwca+ 

koniec lipca 
inwestycyjny 

 
Pan Wójt poruszył temat trudności i zawiłości związanych z ubieganiem się o różnego 
rodzaju dofinansowania, wyjaśnił z czego wynikają i omówił szanse i plany z nimi związane. 
W kwestii termomodernizacji Pan Wójt omówił plany związane z tą inwestycją oraz wyjaśnił 
przyczyny braku możliwości dobudowania kolejnej kondygnacji w budynku szkolnym w 
Kleszczewie. W związku z możliwymi komplikacjami jeśli chodzi o fundamenty szkoły 
projekt został ograniczony tylko do termomodernizacji budynku bez rozbudowy.  
Pan Rajchelt zadał pytanie czy dach również będzie wymieniany. Pan Wójt wyjaśnił, że dach 
będzie również wymieniany, a poddasze zostanie tak przygotowane by w przyszłości była 
możliwość zaadaptowania go na potrzebne pomieszczenia. Pan Wójt poinformował, że 
istnieją plany budowy przedszkola w innej lokalizacji co spowoduje uwolnienie   potrzebnych 
pomieszczeń, z których skorzysta szkoła.  
Pan Rajchelt zapytał na czym będzie polegał projekt Gimnazjalista z pasją. Pani Miarka 
wyjaśniła, że głównym założeniem projektu jest zapoznanie młodzieży z różnego rodzaju 
zawodami zarówno w formie teoretycznej jak i praktycznej. 
Pani Miarka poinformowała, że w III kwartale roku 2016 będą czynione starania o  
dofinansowanie na przebudowę i rozbudowę bazy Zakładu Komunalnego plus zakup 
autobusów w ramach ZIT. Jeśli chodzi o PROW będą czynione starania w ramach Lidera by 
wziąć udział w konkursie i uzyskać dofinansowanie na remont i przebudowę świetlicy 
wiejskiej w Śródce, natomiast w I połowie 2017 r. 10 siłowni zewnętrznych.  
Pani Sekretarz powiedziała, że jest szansa na zmianę interpretacji przez Urząd 
Marszałkowski- gdy staraliśmy się o dofinansowanie na termomodernizację strażnicy w 
Komornikach wówczas była interpretacja, że tego typu budynki to nie są obiekty 
użyteczności publicznej. Jak podała Pani Miarka odwołanie przez Urząd Marszałkowski nie 
zostało pozytywnie rozpatrzone.  
W kwestii kanalizacji terenów gminnych Wójt poinformował, że nie widać perspektyw na 
możliwość dofinansowania tej inwestycji ze źródeł zewnętrznych. Wyjaśnił z czego to 
wynika i jakie są perspektywy w tej kwestii na przyszłość. Pan Wójt poinformował, że na 
chwilę obecną są opracowywane projekty kanalizacji na ul. Swarzędzką i Siekierecką w 
Gowarzewie bo jak podkreślił należy to uczynić by po wykonaniu prac, które są związane z 
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przebudową tych dwóch ulic nie zaistniała sytuacja, że trzeba będzie te ulice jeszcze raz 
rozkopać by położyć kanalizację.  
Pan Rajchelt zadał pytanie czy kanalizacja Komornik będzie funkcjonowała na tych samych 
zasadach jak kanalizacja ciśnieniowa np. w Poklatkach. Wójt wyjaśnił, że będzie ona tego 
samego typu jak w innych wsiach w gminie. Pan Rajchelt zadał pytanie gdzie będą 
odprowadzane ścieki z Komornik. Pan Wójt wyjaśnił, że ścieki będą kierowane do 
oczyszczalni ścieków w Nagradowicach.  
Pan Szafrański zadał pytanie ile pieniędzy trzeba przeznaczyć na kanalizację w gminie. Pan 
Wójt poinformował że potrzebne jest  ok. 55 mln złotych by zrealizować cały plan.  
Pani Batycka zapytała, czy plany związane z wykonaniem zbiornika retencyjnego na terenie 
gminy nie zwiększą szans na otrzymanie pieniędzy na wykonanie kanalizacji w 
Komornikach. Pan Wójt poinformował, że to nie ma wpływu na otrzymanie dotacji.  
Pan Wawrzyniak zapytał jak wygląda sytuacja ujęcia wody w Gowarzewie. Pan Wójt 
poinformował, że działania w tej kwestii prowadzone są w dwóch kierunkach. Są 
zaplanowane prace by uruchomić na nowo stację w Tulcach, a także by wzmocnić 
możliwości stacji w Gowarzewie. Jak dodał Pan Wójt z informacji uzyskanych na temat tego 
ujęcia istnieje spora szansa na to, że w głębszych pokładach będzie więcej wody co 
wystarczająco zabezpieczy zapotrzebowanie na wodę. W związku z uzyskanymi 
informacjami zostanie wykonany głębszy odwiert, a także zostanie wykonany nowy większy 
zbiornik, który pozwoli zmagazynować więcej wody. Pan Wójt poinformował, że trwają 
prace nad wykonaniem na nowo opracowania dotyczącego potrzeb i sytuacji wodociągów na 
terenie gminy.  
Pan Rajchelt poinformował, że po wykonaniu przyłącza wody na ulicach Brzozowa – Lipowa 
na ulicy powstało zagłębienie i grozi to urwaniem zaworów na tym przyłączu. 
Radni nie mieli więcej pytań.  

 
Ad. 3 
W sprawach bieżących przedstawione zostały projekty uchwał w następujących sprawach: 
• projekt Uchwały Nr XVIII/134/2016 w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Monika Nowicka . 
Poinformowała, że w związku z wejściem w życie w dniu 1 lutego 2015r. ustawy z dnia 28 
listopada 2014r. w sprawie zmiany ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz 
niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2015r. poz. 87) stwierdzającej iż dotychczasowe akty 
prawa miejscowego wydane na podstawie art. 4 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach zachowują moc na okres na jaki zostały wydane jednak nie dłużej niż przez 18 
miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy (art. 11).  
W związku z powyższym Rada Gminy Kleszczewo zobowiązana jest do podjęcia nowej 
uchwały w sprawie Regulaminu utrzymana czystości i porządku.  
Pani Nowicka poinformowała, że przygotowany projekt Regulaminu określa obowiązki i 
wymagania, jakie powinien spełniać właściciel nieruchomości w zakresie utrzymania 
czystości i porządku, a także zawiera obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe i 
wymagania dotyczące utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych z 
produkcji rolniczej. Proponowany projekt  zawiera unormowania takie jak  dotychczas 
obowiązujący. Z uwagi na fakt, że Gmina Kleszczewo przystąpiła do Związku 
Międzygminnego "Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej", kwestie dotyczące 
postępowania z odpadami komunalnymi, wynikające z ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku, zostaną uregulowane przez Związek. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 
 

• Projekt Uchwały Nr XVIII/135/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
„Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kleszczewo” przedstawiła Pani Monika 
Nowicka. Pani Nowicka poinformowała, że konieczność aktualizacji obowiązującego Planu 
gospodarki niskoemisyjnej wynika z uzupełnienia dokumentu o elementy związane ze 
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zrównoważoną mobilnością miejską stanowiące suplement do Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Kleszczewo. 
Pani Nowicka poinformowała, że elementy zrównoważonej mobilności miejskiej zawarte w 
PGN określają na obszarze gminy takie zagadnienia jak: zbiorowy transport pasażerski, 
transport niezmotoryzowany, intermodalność, transport drogowy, zarządzanie mobilnością, 
wykorzystanie inteligentnych systemów transportowych (ITS), logistykę miejską, 
bezpieczeństwo ruchu drogowego w miastach, wdrażanie nowych wzorców użytkowania czy 
promocję czystych i energooszczędnych pojazdów (czyste paliwa i pojazdy), mając na 
względzie zidentyfikowane na danym obszarze problemy. 
Zgodnie z wytycznymi Komisji Europejskiej oraz Ministerstwa Rozwoju, inwestycje, na 
których realizację Gmina zamierza ubiegać się o dofinansowanie, wpisujące się w oś 3 
szczegółowego opisu osi priorytetowych Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego powinny wynikać z lokalnych uwarunkowań określonych w Gminie 
i opisanych w Planie zrównoważonej mobilności miejskiej lub Planie gospodarki 
niskoemisyjnej z elementami planu mobilności miejskiej. Gmina ubiegając się o wsparcie 
unijne m.in. na inwestycję z zakresu wspierania strategii niskoemisyjnych w tym mobilności 
miejskiej jest zobligowana do posiadania w/w dokumentów. 
Ponadto, Pani Nowicka poinformowała, że w części IV.9.1 PGN, dotyczącej planowanych 
działań, określony został zakres inwestycji, co zgodnie z zaleceniami Instytucji 
Zarządzających służyć ma identyfikowalności projektów. 
Pani Nowicka poinformowała, że biorąc pod uwagę zamiar składania przez Gminę 
Kleszczewo wniosku o dofinansowanie w ramach działania 3.3. Wspieranie strategii 
niskoemisyjnych w tym mobilność miejska w ramach ZIT dla MOF Poznania w ramach 
Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego, podjęcie niniejszej uchwały jest 
konieczne. Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  
 

• Projekt Uchwały Nr XVIII/136/2016 w sprawie: zmiany uchwały w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat i trybu ich pobierania przedstawiła Pani Mirosława Radzimska. 
Pani Kierownik poinformowała, że w myśl art. 50 ust. 6 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o 
pomocy społecznej ( Dz. U. z 2015r., poz. 163 z późniejszymi zmianami) Rada Gminy 
uchwala szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyjątkiem specjalistycznych usług dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania. 
Dodała, że zgodnie z dotychczasowym brzmieniem § 5 ust. 5 Uchwały Nr XIV/93/2016 Rady 
Gminy Kleszczewo z dnia 27 stycznia 2016r. w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich 
pobierania „Odpłatność za jedną godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 
opiekuńczych ustala się na podstawie średnich stawek rynkowych zarządzeniem Wójta 
Gminy Kleszczewo, na wniosek kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej”. 
W związku z orzecznictwem sądów administracyjnych ustalenie ceny 1 godziny usług 
opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych jest kompetencją Rady Gminy a 
delegowanie powyższego obowiązku przez radę gminy na inny podmiot stanowi istotne 
naruszenie prawa. W związku z powyższym projekt uchwały przewiduje nowe brzmienie § 5 
ust. 5, zgodnie z którym  ustala się następującą odpłatność za godzinę świadczenia usług: 
1. opiekuńczych - w wysokości 12 zł za jedną godzinę 
2. specjalistycznych usług opiekuńczych - w wysokości 60 zł za jedną godzinę. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały.  
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• Projekt Uchwały Nr XVIII/137/2016 w sprawie: zmiany Statutu Gminy Kleszczewo 
przedstawiła Pani Sekretarz.  
Pani Sekretarz poinformowała, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 08 marca 1990r. 
o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz.U. z 2016r. poz. 446) do wyłącznej właściwości 
rady gminy należy uchwalanie statutu gminy, w tym dokonywanie zmian w tym statucie. 
Panin Sekretarz dodała, że obowiązujący Statut Gminy Kleszczewo został przyjęty Uchwałą 
Nr VI/35/2003 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 05 marca 2003r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Gminy Kleszczewo, a podjęcie działań w celu jego zmiany wynika w szczególności z 
potrzeb zaproponowanych przez radnych. 
Zmiany dotyczą w szczególności formy zawiadomień o zwołaniu sesji i przekazania 
projektów uchwał, a także trybu głosowania nad uchwałami. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały.  
 

• Projekt Uchwały Nr XVIII/138/2016 w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2016r 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie dochodów 
wprowadzono:  
- w dziale 600 Transport i łączność – darowiznę na budowę ulicy Jagodowej w Szewcach :   
25. 000zł.  
- dziale 750 Administracja publiczna – dotację celową na podstawie porozumienia ze 
Stowarzyszeniem Metropolia Poznań na pokrycie kosztów wynagrodzenia osoby pełniącej 
funkcję gminnego koordynatora ZIT 9. 600zł.  
- w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem – wpływy z 
tytułu wartości nieruchomości 57.000,00zł oraz odsetki 150,00zł.  
- w dziale 758 Różne rozliczenia - na podstawie pisma ST3.4750.4.216 Ministra Finansów z 
dnia 16.03.2016r. zwiększono subwencję oświatową o 296.975,00 zł oraz wpłaty za 
sprzedane drewno 3.000,00 zł 
- w dziale 801 Oświata i wychowanie - 3.000,00 za odszkodowanie od ubezpieczyciela i 
1.311,00 zł rozliczenie środków z dotacji za 2015r. 
- w dziale 852 Pomoc społeczna - dotacje na zadania celowe w tym: zwiększenia o 950,00 zł 
z przeznaczeniem na dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne, 
14.100,00 zł na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych oraz zmniejszenie o 1.597,00 zł na 
specjalistyczne usługi opiekuńcze. 
Po stronie wydatków:  
- w dziale 600 Transport i łączność - zaplanowano środki na budowę dróg gminnych, 
- W dziale 710 Działalność usługowa - na zmianę studiom uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego oraz zmianę planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy 124.600,00 zł. 
- W dziale 750 Administracja publiczna - zaplanowano zakup programu i tabletów dla 
Radnych i biura obsługi Rady Gminy 40.000,00 zł oraz wprowadzono środki w wysokości 
9.600,00 zł z dotacji. 
- W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - wprowadzono 
1.600,00 zł na fundusz celowy dla policji z przeznaczeniem na zakup alkomatu oraz 2.500,00 
zł na zakup ubioru dla członków obrony cywilnej. 
- W dziale 801 Oświata i wychowanie - uzupełniono brakujące środki z subwencji 
oświatowej.  
- W dziale 852 Pomoc społeczna - wprowadzono środki z dotacji celowej oraz uzupełniono 
plan o środki własne gminy do zadań, dofinansowanych z dotacji celowej na zadania własne. 
- W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - zwiększono środki na 
uporządkowanie terenu obok bazy Zakładu Komunalnego, gruzu z rozbiórki budynku oraz 
uporządkowanie nasypu przy stadionie sportowym 81.000,00 zł. 
- W dziale 926 Kultura fizyczna - na dokończenie budowy parkingu przy boisku i placu 
zabaw w Krzyżownikach 14.000,00 zł 
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Pani Skarbnik szczegółowo przedstawiła  załącznik nr 1 Zmiany planu dochodów budżetu 
gminy na 2016r., załącznik Nr  2 zmiany planu wydatków budżetu gminy na 2016r., załącznik 
Nr 2a zmiana planu wydatków majątkowych na 2016r, załącznik Nr  3 zmiana dochodów i 
wydatków związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 
zleconych gminie odrębnymi ustawami w 2016r.  
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

• Projekt Uchwały Nr XVIII/139/2016 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2016 - 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. 
Do załącznika Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzono zmiany, które zostały 
wprowadzone do budżetu gminy Zarządzeniem Nr 11/2016 Wójta Gminy Kleszczewo z dnia 
30 marca 2016r., Uchwałą Nr XVII/128/2016 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 27 kwietnia 
2016r, Zarządzeniem Nr 16/2016 Wójta Gminy Kleszczewo z dnia 02 maja 2016r i Uchwałą 
Nr XVIII/138/2016 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 22 czerwca 2016r.  
Zwiększono dochody ogółem o 2.696.600,26 zł – wiersz 1 w tym: dochody bieżące o 
2.503.762,26 zł – wiersz 1.1, w tym: z podatków i opłat 57.000,00 zł – wiersz 1.1.3, z 
subwencji ogólnej 296.975,00 zł - wiersz 1.1.4, z dotacji przeznaczonych na cele bieżące 
2.107.726,26 zł – wiersz 1.1.5 i dochody majątkowe z tytułu dotacji oraz środków 
przeznaczonych na inwestycje wiersz 1.2 i 1.2.2 o 192,838,00 zł.  
Zwiększono wydatki ogółem o 3.565.762,26 zł – wiersz 2 w tym: wydatki bieżące o 
2.378.343,26 zł – wiersz 2.1 i wydatki majątkowe o 1.187.419,00 zł – wiersz 2.2. Zmniejszył 
się wynik budżetu – wiersz 3 o 869.162,00 zł. Wprowadzone wolne środki w wysokości 
869.162,00 zł – ujęte zostały w wierszu 4 i 4.2. Z wolnych środków na pokrycie deficytu 
przeznacza się 276.895,12 zł – wiersz 4.2.1. Wprowadzone zmiany zwiększyły o 125.419,00 
zł różnicę między dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi – wiersz 8.1. Przy 
uwzględnieniu wolnych środków różnica ta zwiększyła się o 994.581,00 zł – wiersz 8.2. 
Wprowadzone zmiany wpłynęły na zmianę wskaźników tj: w 2016r. w wierszu 9.1, 9.2 i 9.4 
wskaźnik zmniejszył się o 0,39%, w wierszu 9.5 wskaźnik zmniejszył się o 0,86%, w roku 
2017, 2018 i 2019 zmniejszył się wskaźnik w wierszu 9.6 o 0,28%, a wskaźnik z kolumny 
9.6.1 zmniejszył się w roku 2017 i 2018 o 0,29% a w roku 2019 o 0,28%. 
W wierszu 10 i 10.1 zmniejszyła się nadwyżka budżetu o 869.162,00 zł. Wynagrodzenia 
zwiększyły się o 81.596,00 zł – wiersz 11.1. Zwiększyły się planowane wydatki związane z 
funkcjonowaniem organów jednostki samorządu terytorialnego o 49,600,00 zł – wiersz 11.2 
Zwiększyły się wydatki objęte limitem dotyczące zadań bieżących o 89.495,00 zł w 2016r. i 
30.975,00 zł w 2017r. – wiersze 11.3 i 11.3.1.  
Zwiększyły się wydatki inwestycyjne: kontynuowane o 14,000,00 zł – wiersz 11.4 nowe 
wydatki inwestycyjne o 888.967,00 zł – wiersz 11.5, wydatki w formie dotacji o 284.452,00 
zł – wiersz 11.6. 
Wprowadzono dochody bieżące na zadania finansowane z udziałem środków, o których 
mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy w wierszu 12.1  9.600,00 zł, w wierszu 12.1.1 i 12.1.1.1 
7.344,00 zł. 
Wprowadzono dochody majątkowe na zadania finansowane z udziałem środków, o których 
mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy 90.338,00 zł – w wierszu 12.2 i 76.787,00 zł – w 
wierszu 12.2.1 i 12.2.1.1 
W załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć wprowadzono nowe zadanie - Prace urbanistyczne 
łączne nakłady wynoszą 120.470,00 zł z czego na 2016r przypada 89.495,00 zł i na 2017r. 
30.975,00 zł. Wprowadzone zadanie ma odzwierciedlenie w załączniku nr 1 w wierszu 11.3. i 
11.3.1. Podpisano umowę na kwotę 34.000,00 zł dotyczącą zadania ujętego w pozycji 1.3.2.1.  
Pani Skarbnik dokładnie omówiła zał. 1 – Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2016 do 2024. Zał. 2 - Wykaz przedsięwzięć do WPF.  
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały.  
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• Projekt Uchwały Nr XVIII/140/2016 w sprawie: uchwalenia planu pracy Rady Gminy na 
II półrocze 2016r. przedstawiła Pani Sekretarz, która poinformowała, że dokładny plan pracy 
zostanie opracowany na podstawie planów pracy wszystkich Komisji.  
 
Ad. 4 
W dalszej części posiedzenia został ustalony plan pracy Komisji Finansowo - Gospodarczej, 
który przedstawia się następująco: 
 

TERMIN 
POSIEDZENIA 

TEMAT POSIEDZENIA MATERIAŁY 
PRZYGOTOWUJE 

sierpień Przygotowanie szkół i przedszkoli do 
rozpoczęcia nowego roku szkolnego 
2016/2017 (publiczne, BONUM 
FUTURUM) 

Dyrektorzy jednostek 

wrzesień Działalność OPS w Kleszczewie- Rodzina 
500+ oraz działalność świetlic 
środowiskowych w okresie wakacji letnich 

Kierownik OPS 

październik Wpływ z podatków oraz dzierżawy 
gruntów i najmu lokali 

p. Skarbnik 
p. Sołtysiak 
p. Plebanek - Pawlak 

listopad Podatki i opłaty na 2017r. p. Skarbnik 
p. Sołtysiak 
p. Plebanek-Pawlak 

grudzień  Budżet gminy na 2017r.  
 Plan pracy na I półrocze 2017r. 

Skarbnik Gminy 

 
 
O godzinie 10:55 Pani Regina Batycka podziękowała za spotkanie i zamknęła posiedzenie 
Komisji Finansowo – Gospodarczej.  
 
 
Protokołowała:       Za zgodność z przebiegiem obrad 
 
Joanna Jankowiak           Przewodnicząca komisji  

Regina Batycka 

 
 


